

Title (en)

STRUCTURE FOR A FILTER OR A HEAT EXCHANGER AND A METHOD FOR MAKING THE STRUCTURE.

Title (de)

STRUKTUR FUER FILTER ODER WAERMETAUSCHER UND VERFAHREN ZUR HERSTELLUNG DIESER STRUKTUR.

Title (fr)

STRUCTURE POUR UN FILTRE OU UN ECHANGEUR DE CHALEUR ET PROCEDE DE FABRICATION DE LA STRUCTURE.

Publication

EP 0615519 A1 19940921 (EN)

Application

EP 92925418 A 19921124

Priority

- US 9210203 W 19921124
- US 80329291 A 19911205
- US 80329691 A 19911205

Abstract (en)

[origin: WO9311087A1] A structure (10 or 100) useful for separating contaminants from fluids or exchanging heat between two fluids includes a fused single crystal acicular ceramic support (12 or 112) having a discriminating layer (38 or 128) disposed on at least part of the support. The support has at least one channel that extends entirely through the body. If the structure is used as a filter, the discriminating layer is suitably a sintered, porous alpha-alumina membrane or other porous membrane. If the structure is used as a heat exchanger, the discriminating layer is impermeable. The support is preferably composed of a non-stoichiometric acicular mullite. The support may be in either a dead-end or cross-flow configuration. The structure may include plugs (22 and 23) to close off one end or the other of the channels in the support. The structure preferably includes end caps (118) over the ends of the support. The end caps should be of the same ceramic as used in the support. The ceramic material used in the support, plugs and end caps is interlocked, thereby connecting the plugs and end caps to the support. The filter is preferably covered by a fired, enamel glaze on the outside of the support and the end caps. A method for making the filter includes the step of converting a green ceramic support in situ into acicular ceramic particles, preferably into whiskers. The method preferably entails affixing the support, plugs and end caps together by interlocking them by the conversion step.

Abstract (fr)

Une structure (10 ou 100) utile pour la séparation d'éléments contaminants de fluide ou pour l'échange de chaleur entre deux fluides comprend un support céramique aciculaire monocristal fusionné (12 ou 112) ayant une couche distinctive (38 ou 128) disposée sur au moins une partie du support. Le support possède au moins un canal qui s'étend entièrement à travers le corps. Si la structure est utilisée comme filtre, la couche distinctive est avantageusement une membrane d'alumine frittée, poreuse ou une autre membrane poreuse. Si la structure est utilisée comme échangeur de chaleur, la couche distinctive est imperméable. Le support se compose de préférence de mullite aciculaire non stoechiométrique. Le support peut avoir une configuration en cul-de-sac ou une configuration à écoulement transversal. La structure peut comprendre des bouchons (22 et 23) pour fermer une extrémité ou l'autre des canaux du support. La structure comprend de préférence des chapeaux (118) sur les extrémités du support. Les chapeaux devraient être en céramique similaire à celle utilisée dans le support. Le matériau céramique utilisé dans le support, dans les bouchons et les chapeaux est interverrouillé, ce qui permet de relier les bouchons et les chapeaux au support. Le filtre est de préférence recouvert d'un émaillage sur l'extérieur du support et les chapeaux d'extrémité. Un procédé de fabrication du filtre consiste dans la conversion d'un support céramique vert in situ en des particules céramiques aciculaires, de préférence des barbes. Le procédé comprend de préférence la fixation du support, des bouchons et des chapeaux d'extrémité ensemble en les reliant entre eux par l'étape de conversion.

IPC 1-7

C04B 38/00; B01D 29/31

IPC 8 full level

B01D 29/00 (2006.01); **B01D 29/31** (2006.01); **B01D 29/35** (2006.01); **B01D 39/20** (2006.01); **B01D 46/00** (2006.01); **B01D 46/24** (2006.01); **B01D 63/06** (2006.01); **B01D 69/10** (2006.01); **B01D 71/02** (2006.01); **B01J 35/04** (2006.01); **C04B 35/185** (2006.01); **C04B 38/00** (2006.01); **F28F 21/04** (2006.01)

CPC (source: EP US)

B01D 29/31 (2013.01 - EP); **B01D 29/356** (2013.01 - EP); **B01D 29/52** (2013.01 - EP); **B01D 39/2075** (2013.01 - EP); **B01D 46/0039** (2013.01 - EP); **B01D 46/2418** (2013.01 - EP); **B01D 46/2476** (2021.08 - EP US); **B01D 63/066** (2013.01 - EP); **B01D 67/00411** (2022.08 - EP US); **B01D 67/0046** (2013.01 - EP); **B01D 69/02** (2013.01 - EP); **B01D 69/107** (2022.08 - EP US); **B01D 71/02** (2013.01 - EP US); **B01J 35/56** (2024.01 - EP); **C04B 35/185** (2013.01 - EP); **C04B 38/0006** (2013.01 - EP); **F28F 21/04** (2013.01 - EP); **B01D 2201/46** (2013.01 - EP); **B01D 2239/0478** (2013.01 - EP); **B01D 2239/10** (2013.01 - EP); **B01D 2323/081** (2022.08 - EP US)

Citation (search report)

See references of WO 9311087A1

Designated contracting state (EPC)

DE FR GB

DOCDB simple family (publication)

WO 9311087 A1 19930610; EP 0615519 A1 19940921; JP H07501783 A 19950223

DOCDB simple family (application)

US 9210203 W 19921124; EP 92925418 A 19921124; JP 51024593 A 19921124